

Børne- og Ungdomsorganisationernes

Samråd

I Høje-Taastrup Kommune

Referat af Samrådsmøde mandag den 22. april 2024 kl. 19.00 i Kulturcentret, Poppel Alle, 2630 Taastrup

Referatet med bilag fremsendes til formænd og kasserere via kommunen og til alle gruppe- og kredsledere via mail fra Annette.

Deltagere: Bjarne Mårtensson, Kaj Hansen, John Løfquist, Jan Søgaard og Bente Hansen, KFUM Taastrup, Søren Pedersen og Jakob Pedersen FDF Hedehusene, Christian Eilertsen FDF Høje Taastrup, Karina Friis, Nadja Højsting og Birgit Mærsk De Grønne Pigespejdere, Henrik Sternhagen og Mathias Sørensen DDS Jacala (og Appsi), Yen The Do og Jess Madsen DDS Sct. Paul, Jørgen Skorstengaard og Steffen Andersen DDS Balder-Hedehusene, Henrik Bech Nielsen DDS Wagandoo, Lene Egeberg KFUM Taastrup og Forretningsudvalget (herefter FU), Annette Vad De Grønne Pigespejdere og FU, Per Stigaard De Gule Spejdere – Gruppe Loke og Foreningsudvalget, Henrik Stigaard De Gule Spejdere – Gruppe Loke og FU, Peter Hansen FDF Hedehusene og Foreningsudvalget og John Månson DDS Wagandoo og FU.

1. Velkomst v/Annette

Annette bød velkommen til mødet og mindedes Per Bergmann, som døde i 2023. Per var medlem af og leder i FDF Høje Taastrup i mange år, ligesom han i en årrække var formand for Samrådet.

2. "25th World Scout Jamboree i Sydkorea" 2023

Pløk/Nadia Højsting fra De Grønne Pigespejdere og Mathias Sørensen fra DDS Jacala fortalte om deres oplevelser på jamboreen og viste billeder.

Pause.

Det ordinære Samrådsmøde begynder

3. Valg af dirigent og referent

Peter Hansen blev valgt som dirigent og John Månson som referent.

4. Godkendelse af dagsorden

Den blev godkendt.

5. Formandens beretning v/Annette

Annette præsenterede sin beretning som Power Point. Den vedlægges som bilag.

Henrik Bech supplerede med orientering om Lederakademiet og John Månson supplerede med orientering om Trænerakademiet.

Beretningen blev godkendt.

6. Aflæggelse af regnskab v/Lene

Lene gennemgik regnskabet, som består af 2 dele, idet regnskabet for BUS og regnskabet for Spejdernes Lejr føres samlet. Der er 4.465 kr. på BUS kontoen og 27.339 kr. på Spejdernes Lejr kontoen.

Hun fortalte, at Arbejdernes Landsbank i 2024 har hævet sit gebyr fra 58 kr. om året til 100 kr. pr. måned.

Regnskabet blev godkendt.

Regnskabet vedlægges som bilag.

7. Orientering om fordeling af tilskud for 2024 v/ Annette

Annette gennemgik restfordelingen for 2023 og fordelingen for 2024.

Fordelingerne vedlægges som bilag.

8. Kort om indberetning af medlemmer ved årsskiftet v/Annette

Annette orienterede.

Der vedlægges et bilag om sagen.

9. Hvordan går det ude i grupperne? v/alle grupper

FDF Høje Taastrup:

Det kører stille og roligt. De har lidt faldende medlemstal.

FDF Hedehusene:

Kredsen har lidt stigende medlemstal.

De Grønne Pigespejdere:

Lidt faldende medlemstal. De har et PR-arrangement på vej.

DDS Hedehusene:

Lidt faldende medlemstal. Gruppen har søgt A. P. Møller fonden og fået 145.000 kr. til nye vinduer. Kommunen har givet 25.000. De har selv pillet alle de gamle ud.

KFUM:

Lidt stigende medlemstal. Også ok med ledere. De oplever stor tilslutning til familiespejd.

Jan fortalte om kommunale planer om udvikling af det grønne område mellem Blåkilde og TIK's baner. Gruppen følger sagen tæt.

Sct. Pauls Gruppe:

Lidt faldende medlemstal blandt de små. De har søgt A. P. Møller Fonden om en af de 25 nyudviklede spejderhytter, som fonden har stillet til rådighed. De er med i opløbet sammen med 60 andre ansøgere.

Gruppen har fået 10.000 kr. fra kommunen til materialer og grønne planter.

Apsi:

De har indledt et samarbejde med forskellige andre foreninger om brug af grunden. Indtil videre er de en række voksne og ganske få børn.

Wagandoo:

De har ændret mødestrukturen, så der er leder-/bestyrelsesmøde hver anden måned om tirsdagen og rent ledermøde hver anden måned om onsdagen kl. 17.00 med spisning, så at flere ledere får mulighed for at møde op.

Gruppen har fået 25.000 kr. fra kommunen og 25.000 fra Nordea Fonden til et mastesejl samt 120.000 kr. fra A. P. Møller Fonden og 100.000 fra kommunen til udskiftning af tag på den ældste bygning, Pejsestuen.

Jacala:

De har et stabilt medlemstal, blandt andet rigtig mange juniorer og tropsspejdere.

De har en stabil ledergruppe.

De Gule Spejdere – Gruppe Loke:

De har et stabilt medlemstal og har haft venteliste blandt ulvene. Skal på landslejr til sommer.

Gruppen i Vindinge blev flyttet til Hedehusene med 20 ulve + 5 bævere. Per har selv 45 ulve i sin flok.

10. Indkomne forslag

Der var forslag fra forretningsudvalget om vedtægtsændringer.

Annette begrundede forslaget, som omhandlede en ændring af Samrådets navn.

Enkelte redaktionelle justeringer blev foreslået og besluttet.

Det nye navn blev godkendt: *FDF og Spejdernes Samråd*.

11. Orientering fra Foreningsudvalget v/Per Stigaard

Per fortalte at

- udvalget holder 4 årlige møder
 - udvalgets formand er Kim Kristiansen fra idrætten og næstformanden er Karina-Waage-Jensen fra aftenskoleområdet.
 - udvalget bliver orienteret om alle forvaltningens foreningsgodkendelser
 - udvalget får forelagt referater fra alle samrådenes møder og gennemgår dem
 - udvalget har slået 2 tilskudspuljer sammen og udarbejdet nye regler for brugen af den nye pulje
 - udvalget godkender idrættens timestfordeling i idrætshallerne
 - udvalget skal godkende alle tilskud over 25.000 kr.
 - udvalget vil på et kommende møde drøfte kommunens tilskudssystem
- Conventus

12. Orientering om BUS repræsentanter – lige år er valgår for De Gule Spejdere og DDS

Henrik Stigaard og John Månson blev genudpeget.

13. Valg af revisor

Jan Nordenbjerg fra Wagandoo blev genvalgt

14. SL2026 i Hedeland

Annette nævnte lejren ganske kort.

FDF holder landslejr samme år.

15. Eventuelt.

Jørgen Skorstengaard fortalte om frivillighedsdagen og opfordrede grupperne til at deltage for at forsøge at skaffe flere medlemmer. 150 kr. koster det at leje en pavillon med borde og stole. Det foregår d. 1. juni i Taastrup og d. 7. september i Hedehusene.

Kaj Hansen reklamerede for spejderarkivet på Blåkildegård og fortalte, at arkivets første nyhedsbrev er på vej.

Karina Friis efterlyste et letvægtstelt til brug for 4 af De Grønnes pigers deltagelse på en større lejr.

Bjarne Mårtensson fortalte, at kommunen endelig har fundet et permanent sted til opbevaring af Spejdernes Lejr materiel.

Jess Madsen efterlyste et fælles udspil angående deltagelse i den næste jamboree i Polen i 2027.

Annette opfordrede alle til at tage et antal af vores fælles ark med gruppernes placering i kommunen med hjem til eget brug.

Nadja fortalte, at hun har materialer om jamboreen til brug for ophængning i hytterne.

Mathias fortalte, at han skal være områdechef for aktiviteter og events på SL26.

John Månson
Referent

Annette Vad
Formand